
V květnu se uskutečnil 2. ročník projektu Edison, který je 
zaměřen na rozvoj jazykové gramotnosti. Díky projektu 
jsme měli možnost se opět setkat se studenty z různých 

částí světa, tentokrát z Kanady, Kazachstánu, Jordánska a Gru-
zie. Stážisté si pro naše žáky připravili zajímavé prezentace, 
jejichž prostřednictvím se seznámili s tradicemi a zvyklostmi 
v daných státech. Celá výuka probíhala v anglickém jazyce, což 
byla pro naše žáky velmi cenná zkušenost.

Na konci května nás čekal již tradiční závod „O pohár čtyř škol“. 
Malí atleti soupeřili v hodu míčkem, ve skoku do dálky, v běhu 
na 60 metrů a na 300 metrů. Závěrečnou a pro diváky velmi 
atraktivní disciplínou jsou závěrečné štafety 4 x 150 metrů. Le-
tos nám počasí přálo, atmosféra byla díky fandícím divákům 
výborná, výkony téměř jako na olympiádě a pohár je po letech 
zase náš! Děkujeme všem, kteří pomáhali s přípravou a orga-
nizací!
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Konec školního roku
v senohrabské škole

VYDÁVÁ OÚ SENOHRABY
6-7

ČERVEN / ČERVENEC 2019

str. 7 str. 8 str. 14
Stopy slavných
František Žákavec

TJ Sokol
Triatlonový oddíl

Nová rubrika
Hláska dětem



Měsíc červen se nesl ve znamení ozdravných pobytů. První 
a druhá třída vyrazily do střediska v Písečné. Žáci obou tříd na 
kolech i pěšky objevovali krásy okolí Slavonic. Celý týden plnili 
skřítkovské úkoly, malovali si vlastní hrnek, získali mapu k po-

kladu, plavali v bazénu a hráli si na hřišti. Také na třeťáky a pá-
ťáky čekal ozdravný pobyt. Vypravili se do penzionu v Liticích, 
kde každý den padaly rekordy v ujetých kilometrech. V Toulov-
cových Maštalích zažili týden plný dobrodružství žáci 4. třídy. 

Vydali se po stopách loupeži-
vého rytíře Toulovce a pozná-
vali hranice svých možností 
při plnění různých úkolů.

V úterý 25. června proběhla 
závěrečná Školní akademie, 
na kterou si každá třída při-
pravila krátké vystoupení. Vý-
znamný byl tento den přede-
vším pro naše páťáky, kteří se
svým vystoupením loučili s na-
ší školou. Nyní zbývá jen to 
nejdůležitější – převzít si 
v pátek vysvědčení a hurá na 
prázdniny!

Kolektiv školy

Fotografi e z akce Vítání občánků
 
jsou připraveny k vyzvednutí na 
OÚ Senohraby u paní Sovové za 350,- Kč.

 
OÚ Senohraby
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Jubilanti červen a červenec 2019

Jména jubilantů 
mohou být zveřejněna 
dle nařízení o ochraně 
osobních údajů (GDPR) 
pouze v tištěné  podobě 
měsíčníku.

Děkujeme za pochopení

Naši milí oslavenci, 
srdečně Vám 

blahopřejeme 
k Vašemu výročí 

a ze srdce přejeme, 
abyste si ve zdraví, 

krásné životní pohodě 
a v lásce užili ještě 

dlouhou řadu
šťastných let.

Naši milí oslavenci, 
srdečně Vám blahopřejeme k Vašemu výročí a ze srdce přejeme, abyste si 

ve zdraví, krásné životní pohodě a v lásce užili ještě dlouhou řadu šťastných let.

Popáleniny patří mezi nej-
trýznivější poranění. Je-
jich léčba bolí, rozsáhlé jiz-

vy navíc přinášejí společenské 
stigma. Vyrovnat se s nimi vyža-
duje velkou dávku duševní síly. 
Proto se lidé okolo spolku Bolíto, 
který přímo pomáhá popáleným, 
rozhodli uspořádat rozmanitý 
týdenní kemp v Soběšíně u Sá-
zavy. Kromě bojovníků z URNA, 
sportovních nadšenců, vodních 
záchranářů či divadelníků přije-
li dětem představit svou profesi 
hasiči ze Sboru Dobrovolných 
Hasičů Senohraby, GŘ HZS ČR 
a HZS Středočeského kraje (sta-
nice Benešov). 

Hasiči připravili šest stanovišť. Pomocí ukázek, zajímavých 
příběhů z praxe i kreativních soutěží dokázali zaujmout i ty 
nejmenší prcky. A přitom program trval celý den a informací 

bylo tolik, že sám dospělý dozor zíral, jak dlouho dokážou udr-
žet pozornost. Bylo vidět, že pro hasiče není tahle akce zdaleka 
první. Od typů hasicích přístrojů poutavě mluvili o tom, jak 
vzniká požár, co si nezapomenout vzít s sebou při evakuaci, děti 
si mohly vyzkoušet požární hadici i hydraulické nůžky a jako 
bonus se projely na člunu. 

Asi nejlépe shrnula Bolíto kemp 2019 Martina. Mladá žena, která 
přežila závažné popáleniny a dnes skrze web/blog Burn Fighters 
motivuje popálené, aby to nevzdali: „Nejvíc nadšená jsem byla 
z atmosféry celého kempu, všechny děti se s nadšením zapojovaly 
do všemožných aktivit, navzájem se podporovaly a pomáhaly si 
v týmech. I přesto, co mají za sebou, se dokáží radovat a užívat 
si života, jako každé jiné dítě. Vzájemně si povídaly o svých úra-
zech a ukazovaly jizvy s naprostou samozřejmostí a lehkostí, kte-
rou by jim mohl leckdo závidět. A proto tyhle kempy mají velký 
smysl.“ Takže děkujeme, hasiči!

Jarmila Štuková
spolek Bolíto

Až budu velkej, budu hasič
„Až budu velkej, budu hasič,“ nadšeně vykřikuje desetiletý Pepa. Před více než rokem prodělal těžký popáleninový 

úraz, a tak působí volba jeho vysněného povolání poněkud zvláštně. Není ale zdaleka jediný. Na týdenním 
Burn kempu pořádaném pro popálené děti ze spolku Bolíto se k hasičům chce hlásit více zjizvených dětí.

)
obě 

ŠkolaŠ
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Zápis č. 3/2019i č 3/2//// 0 Zápis č. 3/2019i č 3/2//// 0

Zápis č. 3/2019 ze zasedání Zastupitelstva obce Seno-
hraby konaného dne 19. 6. 2019 od 19 hodin v Mateřské 
škole Senohraby, Školní 27 – školní jídelna, Senohraby

Přítomni: Jana Svašková, Vladimír Dvořák, Anna Voňavková, 
Milan Kraut, Michal Bílý, Jan Beneš, Radek Skořepa,
Lucie Pancířová
Omluveni: Alexandra Kloužková
Neomluveni: -

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu 
dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních 
údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 
Neupravená verze zápisu ze zasedání zastupitelstva obce je 
k nahlédnutí na Obecním úřadu Senohraby. Znění zasedání 
zastupitelstva je možné si vyslechnout na audionahrávce na 
webových stránkách obce Senohraby: https://www.senohraby.
cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/.

1. Přivítání, kontrola účasti.
Zasedání zastupitelstva obce zahájila starostka obce 
v 19.02 hodin. Dále sdělila, že je pořizován zvukový záznam, 
který bude následně vyvěšen na webových stránkách obce. 

Starostka konstatovala, že dle prezenční listiny – příloha zápi-
su č. 1 – je přítomno 8 členů zastupitelstva obce, zastupitelka 
Kloužková je omluvena. Starostka odprezentovala žádost 
zastupitelky Kloužkové o jiný termín konání zastupitelstva 
obce. Starostka zdůvodnila, proč byl vybrán dnešní termín. 
Zastupitelstvo obce je tedy usnášeníschopné.

2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele 
zápisu.
Jmenování zapisovatele.
Starostka obce jmenovala zapisovatelkou zápisu paní H.O. 

Starostka obce navrhla na ověřovatele zápisu pana Bílého
a paní Voňavkovou.
Usnesení č. 25/2019: 
Ověřovateli zápisu byli zvoleni pan Bílý a paní Voňavková.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce. 
• Přivítání, kontrola účasti.
• Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele zápisu.
• Schválení programu jednání zastupitelstva obce.
• Smlouva o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene 
služebnosti – přípojka CETIN, ul. Pětihostská/Nad Žlábky.
• Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace na úhradu 
výdajů za žáka s městem Říčany.
• Smlouva o věcném břemeni služebnosti – obecní studny 
ulice K Ostrůvku.
• Smlouva o partnerství a vzájemné spolupráci za účelem 
realizace projektu Centrum Péče Čerčany se společností 
Tři, o.p.s.
• Prodej pozemku ppč. 409/46, k.ú. Senohraby (14 m2).
• Výběrové řízení Turistický altán na hradu Zlenice.
• Výběrové řízení Intenzifi kace ČOV Senohraby.
• Přijetí dotace na pořízení CAS z rozpočtu Ministerstva 
vnitra České republiky a Středočeského kraje, výběrové řízení 
na dodávku CAS.

• Rozpočtové opatření č. 2/2019.
• Účetní závěrka obce za rok 2018.
• Účetní závěrka – ZŠ a MŠ Senohraby za rok 2018.
• Závěrečný účet obce za rok 2018.
• Různé.
• Diskuse.
Usnesení č. 26/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program jednání.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato. 

4. Smlouva o smlouvě budoucí na zřízení věcného 
břemene služebnosti – přípojka CETIN, 
ul. Pětihostská/Nad Žlábky.
Společností CETIN chce na křižovatce ulic Pětihostská/Nad 
Žlábky vybudovat přípojku NN včetně instalace nového 
elektrického pilíře.
Usnesení č. 27/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě 
o zřízení služebnosti (číslo SAP: 11010-087443, název akce: 
SENO73) mezi obcí Senohraby a společností Česká telekomu-
nikační infrastruktura, a.s., se sídlem Olšanská 2681/6, 
Žižkov, 130 00  Praha 3, IČ: 04084063.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

5. Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace
na úhradu výdajů za žáka s městem Říčany.
Do 4. základní školy Nerudova v Říčanech chodí ze Senohrab 
dva žáci. Město Říčany žádá o příspěvek na tyto žáky ve výši 
3 213 Kč na žáka na školní rok 2018/2019, celkem jde o částku 
6 426 Kč. 
Usnesení č. 28/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje Veřejnoprávní smlouvu 
č. VS/00247/2019/OŠK o poskytnutí dotace na úhradu výdajů 
za žáka ve 4. základní škole Nerudova Říčany, příspěvková 
organizace, mezi obcí Senohraby a městem Říčany se sídlem 
Masarykovo nám. 53, 251 01  Říčany, IČ: 00240702.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

6. Smlouva o věcném břemeni služebnosti 
– obecní studny ul. Na Ostrůvku.
Jde o smlouvu o užívání studny mezi obcí a čp. 50 a smlouvu 
o zřízení služebnosti práva na vodu mezi obcí a čp. 66. 
Obec Senohraby vlastní dvě studny na pozemku ppč. 318/8 
a ppč. 517/1, ke kterým se budou vázat výše uvedené smlouvy. 
Usnesení č. 29/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti 
práva na vodu mezi obcí Senohraby a paní E.G. a Smlouvu 
o užívání studny mezi obcí Senohraby a J.M. a M.M.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se držel 
Toto usnesení bylo přijato.

7. Smlouva o partnerství a vzájemné spolupráci 
za účelem realizace projektu Centrum Péče Čerčany 
se společností Tři, o.p.s.
Společnost Tři, o.p.s., provozuje čerčanský Hospic Dobrého 
Pastýře a v současnosti žádá o dotaci na dostavbu rozestavěné-
ho objektu před hospicem. Mělo by zde vzniknout „Centrum 

Péče Čerčany“, které přispěje ke zpestření a rozšíření nabídky 
sociálních služeb v regionu. Měla by se sem také z Benešova 
přesunout půjčovna kompenzačních pomůcek. Z této smlouvy 
nevyplývají žádné fi nanční nároky, jde o podporu a propagaci 
realizace projektu.
Usnesení č. 30/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o partnerství a vzájem-
né spolupráci za účelem realizace projektu „Centrum Péče Čer-
čany“ mezi obcí Senohraby a společností Tři, o.p.s., se sídlem 
Sokolská 584, 257 22 Čerčany, IČ: 18623433.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

8. Prodej pozemku ppč. 409/46, k.ú. Senohraby (14 m2).
Jde o prodej části pozemku ppč. 409/1 (nové ppč. 409/46) 
v ulici Ve Vilách, odbočku z naší komunikace o ploše 14 m2 
(výměra byla upřesněna, původně šlo o 19 m2). Majitelka sou-
sedního pozemku nabízí částku 1760 Kč za m2 (obvyklá cena je 
1250 Kč m2), celkem 24 640 Kč. 
Usnesení č. 31/2019: 
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části pozemku ppč. 409/1 
v k.ú. Senohraby (nové ppč. 409/46) o výměře 14 m2 za nabíze-
nou částku 1760 Kč za 1 m2 (celková cena 24 640 Kč) a kupní 
smlouvu s paní Ing. J.K. a obcí Senohraby.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

9. Výběrové řízení Turistický altán na hradu Zlenice.
Bylo vypsáno výběrové řízení na dodavatele „Turistického al-
tánu v lesním areálu hradu Zlenice“. Přišly tři nabídky v tomto 
pořadí: 1. S-B s.r.o., Husova 332, 264 01 Sedlčany, s cenou 
2 899 060 Kč; 2. Památky Tábor s.r.o., Chýnovská 2486/24, 
390 02 Tábor, s cenou 3 179 450 Kč; 3. RE IN s.r.o., Herlošo-
va 1626/4, 390 01 Tábor, s cenou 2 297 307 Kč. Vybrána byla 
nejnižší nabídka – společnost RE IN s.r.o. s cenou 2 297 307 
Kč včetně DPH. Celá částka je ve výši 100 % hrazena z dotace 
z Programu rozvoje venkova Státního zemědělského intervenč-
ního fondu. Realizace bude v příštím roce.
Usnesení č. 32/2019: 
Zastupitelstvo obce schvaluje výsledek výběrového řízení 
„Turistický altán v lesním areálu hradu Zlenice“ – nabídku 
č. 3 s nejnižší nabídkovou cenou fi rmy RE IN s.r.o. a smlouvu 
o dílo se společností RE IN s.r.o. se sídlem Herlošova 1626/4, 
390 01 Tábor, IČ: 48109339, na realizaci zakázky „Turistický 
altán v lesním areálu hradu Zlenice“ v celkové ceně 2 297 307 
Kč včetně DPH.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

10. Výběrové řízení Intenzifi kace ČOV Senohraby.
Proběhlo výběrové řízení k veřejné zakázce „Projektová 
dokumentace na rozšíření a intenzifi kaci ČOV Senohraby“ 
(dále PD), a to v rozsahu PD pro společné povolení a PD 
pro provedení stavby. Sešly se čtyři nabídky: 
1. PROJEKT IV s.r.o., Jilemnická 707, 197 00 Praha 9-Kbely, 
s celkovou cenou 999 460 Kč; 
2. Envitech CZ s.r.o., Horská 565/9, 460 14 Liberec, s celkovou 
cenou 1 087 790 Kč; 
3. Fiala Projekty s.r.o., Lečkova 1521/15, 149 00 Praha 4, s cel-
kovou cenou 1 194 270 Kč; 
4. ENVI-PUR, s.r.o., Na Vlčovce 420, 392 01  Soběslav, s cel-
kovou cenou 2 098 140 Kč. Vybrána byla fi rma PROJEKT IV 
s.r.o. s nejnižší nabídkou 999 460 Kč včetně DPH. 
Usnesení č. 33/2019: 
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku Projektové dokumen-
tace na rozšíření a intenzifi kaci ČOV Senohraby s nejnižší 

nabídkovou cenou fi rmy Projekt IV s.r.o. a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy o dílo s fi rmou Projekt IV s.r.o., se sídlem 
Jilemnická 707, Praha 9-Kbely, 197 00, IČ: 25601172, v ceně 
723 580 Kč včetně DPH za projektovou dokumentaci pro spo-
lečné povolení a v ceně 275 880 Kč včetně DPH za projektovou 
dokumentaci pro provedení stavby.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

11. Přijetí dotace na pořízení CAS z rozpočtu 
MV ČR a Středočeského kraje, výběrové řízení 
na dodávku CAS.
Obec Senohraby získala dvě dotace na pořízení nové hasičské 
cisternové stříkačky – CAS – pro JSDH Senohraby, a to 1 mil. 
z rozpočtu Středočeského kraje a 2,5 mil. z rozpočtu Minister-
stva vnitra ČR. V jednání je získání další dotace ze Středočes-
kého kraje ve výši 1,2 mil. Maximální cena vozidla by měla být 
7,1 mil. Rozdíl ve výši max. 2,4 mil. bude zaplacen z naspoře-
ných peněz z rozpočtu obce s tím, že obec bude žádat o další 
dotace a současně JSDH Senohraby vyhlásí veřejnou sbírku 
na pořízení tohoto nového vozu. Vozidlo bude hotové do sedmi 
měsíců od podpisu smlouvy.
Usnesení č. 34/2019: 
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 1 000 000 
Kč na pořízení CAS pro JSDH Senohraby z rozpočtu Středo-
českého kraje a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace mezi obcí Senohraby a Středočeským krajem.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 35/2019:
Zastupitelstvo obce souhlasí s přijetím dotace na pořízení CAS 
pro JSDH Senohraby z rozpočtu MV ČR ve výši 2 500 000 Kč 
a potvrzuje dofi nancování zbývající částky na pořízení vozu 
z rozpočtu obce Senohraby pro rok 2019.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 36/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvu na dodání CAS s fi r-
mou, která podá nejnižší cenovou nabídku v otevřeném nadlimit-
ním řízení Pořízení CAS pro JSDH Senohraby ve výši odpovídající 
vysoutěžené ceně a pověřuje starostku jejím podpisem.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

12. Rozpočtové opatření č. 2/2019.
Starostka předložila členům zastupitelstva ke schválení návrh 
rozpočtového opatření č. 2/2019 – příloha zápisu č. 2.
Celkové příjmy před rozpočtovým opatřením č. 2/2019 činí:
25 976 636,00 Kč
Celkové příjmy po rozpočtovém opatření č. 2/2019 činí:
26 203 313,00 Kč
Celkové výdaje před rozpočtovým opatřením č. 2/2019 činí:
26 374 636,00 Kč
Celkové výdaje po rozpočtovém opatření č. 2/2019 činí:
33 793 737,00 Kč
Usnesení č. 37/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtové opatření č. 2/2019. 
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.
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Zápis č. 3/2019i č 3/2//// 0

František Žákavec (23. února 1878 Kdyně – 25. prosince 
1937 Praha), který pocházel ze starého chodského rodu 
(jeho strýc Emil Tšída působil jako regionální historik), 

studoval koncem 19. století moderní fi lologii na Filozofi cké fa-
kultě Univerzity Karlo-Ferdinandovy a jako stipendista násled-
ně navštěvoval přednášky na slavné pařížské Sorbonně. Studi-
um dokončil v Praze. Ovlivnil jej kritik František Xaver Šalda 
a fi lozof Henri Bergson.

Žákavec se zabýval převážně výtvarným uměním 19. století 
a počátku 20. století, zvláště se věnoval tvorbě generace Národ-
ního divadla. Dále se speciálně zaměřil na dílo Josefa Mánesa, 
Josefa Václava Myslbeka, Františka Bílka, Maxe Švabinského, 
Jana Preislera, Václava Špály, Františka Kupky a Alfose Muchy. 
Z architektů se věnoval například slovenskému velikánovi Du-
šanu Jurkovičovi, o kterém napsal knihu roku 1929.

Bádal i na poli evropského umění, nejvíce ho přitahovalo fran-
couzské umění 19. století, tedy Auguste Renoir, Camille Pissa-
ro, Georges Seurat, Edgar Degas, Vincent van Gogh a Auguste 
Rodin. Napsal i monografi i o Williamu Ritterovi. Ze starších 

umělců se v hledáčku jeho záj-
mu ocitli Albrecht Dürer, Tizi-
an, Georges de la Tour nebo Ja-
cques Callot. 

V letech 1919 až 1920 působil 
jako redaktor významného ča-
sopisu Volné směry a stal se čle-
nem pražské společnosti histo-
riků Šestka. Oceňován byl jeho 
brilantní styl, literární nadání 
a kultivovaný projev.

Také jeho pedagogická činnost 
nebyla bezvýznamná, nejprve vyučoval na středních školách 
a roku 1924 se stal profesorem na Filozofi cké fakultě Univerzity 
Komenského v Bratislavě.

Získal několik významných ocenění, roku 1920 Offi  cier d’Aca-
démie a roku 1923 Offi  cier de l’Instruction publique.

Patrik Líbal

Stopy slavných – František Žákavec
Jaroslav Benda, kterého jsme si připomněli v jednom z předchozích čísel Hlásky,

píše ve svých pamětech „Léta s umělci“ o návštěvnících Antonína Matějčka v Senohrabech toto 
„Na neděli často přijížděl František Žákavec pravidelně a besedovalo se o výtvarných věcech.“ 

Takže i tento historik umění patřil k osobám, které častokrát navštívili Senohraby.
Tyto vědecké debaty jistě ovlivňovalo i mimořádné prostředí naší obce.

13. Účetní závěrka obce za rok 2018.
Účetní závěrka se skládá z výkazu hodnocení plnění rozpočtu, 
rozvahy, výkazu zisku a ztráty, přílohy a inventarizační zprá-
vy. Majetek má obec ve výši 156 298 322,05 Kč. Obec nemá 
žádné dluhy a půjčky. Ve výkazu zisku a ztráty činí výnosy 
celkem  025 830,98 Kč a náklady činí celkem 16 222 390,98 
Kč. Hospodářský výsledek tedy činí 4 803 440,00 Kč. Vše bylo 
zkontrolováno krajským úřadem, který 7. 3. 2019 provedl 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2018.
Usnesení č. 38/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku obce za rok 2018. 
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

14. Účetní závěrka – ZŠ a MŠ Senohraby za rok 2018.
Základní škola a Mateřská škola Senohraby má majetek ve výši 
2 813 574,55 Kč. Hospodařila za rok 2018 se ziskem. Ve výkazu 
zisku a ztráty činí výnosy celkem 13 007 289,04 Kč a náklady 
činí celkem 12 723 909,86 Kč. Hospodářský výsledek tedy činí 
283 379,18 Kč. Výsledky hospodaření jsou se souhlasem zastu-
pitelstva obce převáděny do rezervního fondu.
Usnesení č. 39/2019:
Zastupitelstvo obce Senohraby schvaluje účetní závěrku 
Základní školy a Mateřské školy Senohraby, okres Praha, 
východ, příspěvkové organizace, za rok 2018 a souhlasí 
s převodem hospodářského výsledku za rok 2018 ve výši 
283 379,18 Kč do rezervního fondu.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

15. Závěrečný účet obce za rok 2018.
Závěrečný účet obsahuje, mimo již projednávaných věcí 
v předchozích bodech, vyúčtování fi nančních vztahů ke stát-
nímu rozpočtu a ostatním rozpočtům veřejné úrovně. 
To znamená dotace, které obec obdržela v roce 2018. Hospo-
daření obce za rok 2018 bylo uzavřeno na příjmové stránce 
ve skutečnosti ve výši 21 092 123,28 Kč a na výdajové stránce 
ve výši 18 918 218,46 Kč. Rozpočet skončil s přebytkem
2 173 904,82 Kč. Rozpočet obce za rok 2018 byl schválen jako 
vyrovnaný, ale provedením rozpočtových opatření byl upra-
ven jako přebytkový, a tak byl také uzavřen. U Základní školy 
a Mateřské školy činily výnosy celkem 13 007 289,04 Kč 
a náklady celkem 12 723 909,86 Kč. Hospodářský výsledek 
tedy činí 283 379,18 Kč. Dále závěrečný účet obsahuje Zprávu 
o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2018. 
Přezkoumání hospodaření provedl Krajský úřad Středočes-
kého kraje dne 7. 3. 2019. Při přezkoumání nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky. Příloha zápisu č. 3.
Usnesení č. 40/2019:
Zastupitelstvo obce Senohraby schvaluje závěrečný účet obce 
za rok 2018 včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaře-
ní obce za rok 2018 a vyjadřuje souhlas s celoročním hospoda-
řením, a to bez výhrad.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

16. Různé.
Pořízení klimatizace v budově MŠ.
V podkrovní učebně mateřské školy dochází k přehřívání, 

místnost není dostatečně izolovaná a také střešní okna ji 
vlivem vysokých venkovních teplot přehřívají. Navrhovaným 
řešením je pořízení dvou klimatizačních jednotek.
Usnesení č. 41/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje pořízení klimatizacedo podkro-
ví učebny MŠ Senohraby v ceně 95 000 Kč včetně DPH dle 
cenové nabídky č. 191/2019 fi rmy Ing. David Jiřík – TORON, se 
sídlem Babákova 2151/4, 148 00  Praha 4 – Chodov, provozov-
na Hlavní 314, 251 66  Mirošovice, IČ: 88653340.
Výsledek hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.
INFORMACE
a) Stav zpracování námitek a připomínek k územnímu 
plánu Senohraby
OÚPRR Městského úřadu v Říčanech zpracoval cca osmdesát 
došlých námitek a připomínek do přehledné tabulky, následně 
arch. Sixta zpracuje svoje návrhy vypořádání. Zasedání zastu-
pitelstva obce nebo veřejné sezení se bude konat o prázdninách 
nebo v září, a to za přítomnosti arch. Sixty. Rýsuje se druhé 
veřejné projednání návrhu územního plánu.

b) Rušení či přemístění poboček České pošty, s.p., 
na území obce – právní výklad
Zadaný právní výklad konstatuje, že Česká pošta (dále ČP) 
může převést plnění svých povinností na Poštu Partner 
(franšíza) nebo umístit pobočku ČP v sousední obci tak, 
aby byla respektována dojezdová vzdálenost pro občany 
Senohrab. Rozhodování o zrušení či přemístění poboček 
je plně v kompetenci ČP, rozhodnutí zastupitelstva obce není 
zákonnou podmínkou k platnému rozhodnutí ČP o setrvání, 
zrušení či přemístění pobočky. Pošta Partner je plnohodnot-
nou alternativou pošty. Poskytuje všechny základní služby 
(příjem a výdej listovních a balíkových zásilek, příjem 
a výplata poštovních poukázek, vybrané bankovní služby, 
výplata důchodů, SIPO, prodej poštovních cenin a zboží, 
prodej kolků a další vybrané služby). Musí mít otevřeno 
minimálně ve stejném rozsahu původní pošty a zároveň 
musí mít otevřeno každý pracovní den. Pokud by franšízant 
ukončil svou činnost v obci, je ČP povinna zajistit obslužnost 
území.
 
17. Diskuse. 
V diskusi bylo občany nadneseno několik témat: smlouva 
s obcí Hrusice, oprava schodů před mostem, údržba veřejných 
kontejnerů, okolnosti výstavby hotelu Sen a čističky odpadních 
vod v devadesátých letech minulého století.
Zastupitel Skořepa nesouhlasí s tím, že obecní úřad dopisem, 
dle něj nevhodným, oslovuje majitele špatně parkujících vozidel.
Starostka na všechny dotazy a připomínky odpověděla.

Starostka ukončila zasedání zastupitelstva obce v 21.29 hodin.

Zapsal: H.O.
Čistopis zápisu byl vyhotoven: 25. 6. 2019

Ověřovatelé zápisu:
Michal Bílý v.r.
Anna Voňavková v.r.
Jana Svašková v.r., starostka obce

Zápis byl ověřovateli zápisu podepsán dne: 25. 6. 2019 
Zápis byl starostkou obce podepsán dne: 25. 6. 2019

Zápis byl vyvěšen: 28. 6. 2019

Akce v obci a okolí Senohrab
červenec a srpen 2019

6. 7. 2019 · sobota · Chocerady · fotbalové hřiště · letní 
kino · Bohemian Rhapsody. Začátek 21:30 hodin.
6. 7. 2019 · sobota · Čerčany · kino
Ženy v běhu. Začátek 19:30 hodin.
11. 7. 2019 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce
Spolujízda. Začátek 20 hodin.
13. 7. 2019 · sobota · Stříbrná Skalice náměstí
OLYMPIC koncert. Začátek 18:15 hodin.
13. 7. 2019 · sobota · Čerčany · kino
Co jsme komu zase udělali? Začátek 19:30 hodin.
18. 7. 2019 · čtvrtek · Zámek Berchtold · letní kino 
Bohemian Rhapsody. Začátek 21:40 hodin.
19. 7. 2019 · pátek · Čerčany · kino
Bohemian Rhapsody. Začátek 19:30 hodin.
20. 7. 2019 · sobota · Čtyřkoly · bývalé fotbalové hřiště 
Ve Vávrovkách · Čtyřkolský fesťák 2019. Začátek 13 hodin.
20. 7. 2019 · sobota · Čerčany · kino
Utop se, nebo plav. Začátek 19:30 hodin.
21. 7. 2019 · neděle · Zámek Berchtold
Den rytířů. Začátek 11 hodin.
26. 7. 2019 · pátek · Čerčany · kino
Skleněný pokoj. Začátek 19:30 hodin.
26. 7. 2019 · pátek · Zámek Berchtold
Koncert Prague Queen. Začátek 20 hodin.

26. 7. 2019 · pátek · Říčany · kino Na Fialce
Ibiza. Začátek 20 hodin.
2. 8. 2019 · pátek · Čerčany · kino
GENESIS. Začátek 19:30 hodin.
9. 8. 2019 · pátek · Kostelec nad Černými lesy 
Koncert František Nedvěd. Začátek 20 hodin.
10. 8. 2019 · sobota · Chocerady · stánek u Ferdinand
Žralokovy necky – tradiční soutěž originálních plavidel. 
Začátek 15 hodin.
10. 8. 2019 · sobota · Čerčany · kino
Teroristka. Začátek 19:30 hodin.
16. 8.–18. 8. 2019 · pátek – neděle · Chocerady · hřiště 
u školy 
Tradiční Choceradská pouť. Začátek v pátek 19 hodin.
16. 8. 2019 · pátek · Čerčany · kino
Spalovač mrtvol. Začátek 19:30 hodin.
17. 8. 2019 · sobota · Čerčany · kino
Milost. Začátek 19:30 hodin.
23. 8. 2019 · pátek · Čerčany · kino
Brankář. Začátek 19:30 hodin.
24. 8. 2019 · sobota · Chocerady · fotbalové hřiště · letní 
kino · Ženy v běhu. Začátek 20:30 hodin.

Jana Hanzlová
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Triatlonový oddíl

Český pohár mládeže 2019 
v moderním pětiboji

Dětský závod – Triatlon Senohraby 
neděle 1. 9. 2019

Aquatlonová serie Českého poháru 2019

Další série závodů, které se účastní děti trénující v Triatlonovém oddíle, jsou závody
Českého poháru v Moderním pětiboji, kde jsou registrováni a závodí za oddíl VSK ČVUT Praha.
Jarní část poháru se letos skládala ze čtyř závodů, bohužel většina závodů se kryla s Aquatlony,

tak někteří borci nemohli odzávodit všechno...

9. 3. 2019 Aquatlon České Budějovice
Do ČB se vydala početná skupinka 9 borců. Poprvé si vyzkoušel 
náročnost distancí Vojta Svoboda. Ostatní zkušení závoďáci ata-
kovali umístění v TOP10. Z nejlepších výsledků: Adéla Chmáta-
lová v elitě starších žáků výborné 6. místo, Vojta Jahoda 10., Agá-
ta Svobodová 11., v ml. žácích Kája Kotišová 10., Niky 12. místo.

7. 4. 2019 Aquatlon Příbram 
Do Příbrami tentokrát 8 závodníků. Poprvé s naším teamem 
Alex Silvey, Viky Vozobulová, Vítek Kopecký si poprvé jako do-
rostenec dal dospělé distance (400 m / 5 km). Většina osobáky 
v plavání. Vítek Kopecký skvělým během posun na 5. místo, 
v elitě žáků Adéla 11., Agáta 13., Alex 17., Štěpán Kecký 12., Jo-
náš 20. Mladší žáci: Viki 10., Tomáš Štolba 11. místo.

13. 4. 2019 Aquatlon Jablonec n. Nisou – Mistrovství 
ČR v Aquatlonu
Na tento závod díky nemocem pouze 6 závoďáků. Téměř vši-
chni opět posunuli osobáky v plavání. V kat. ml. žáků: Tomáš 
Štolba 10. místo. V kat. st. žáků/žaček: Vojta Jahoda 13., Da-
vid Chmátal 24., Adéla Chmátalová 8. místo, Alex Silvey 24., 
v kat.  dorostenců při svém prvním startu na dospělých di-
stancích Jakub Štolba 13. místo.

28. 4. Aquatlon Praha
Poslední závod serie Českého poháru v Aquatlonu. A i když 

někteří vynechali opět pro nemoc či účasti na pětiboji či Baby 
Bikers, tak opět velká výprava 7 borců. Opět posuny časů pla-
vání: ml. žáci Štěpán Tabulka 16., Kája Kotišová 13., st. žáci 
Agáta Svobodová 9., Vojta Jahoda 10., Kopečáci Štěpán a Jo-
náš 18. a 19., a kat. dorost Vítek Kop 9. místo.

V celkovém hodnocení Českého poháru v aquatlonu, kdy se 
do hodnocení počítají nejlepší 3 závody ze 4, se nejlépe z našich 
závodníků umístili mezi staršími žáky na 9. místě Vojta Jahoda,
st. žačky – 8.místo Adéla Chmátalová, 10.místo Agáta Svobo-
dová. Další borci (David , Štěpán, Jonáš, Alex) nestihli potřeb-
ný počet závodů – ale výkony se pohybují od 15.do 20. místa 
mezi cca 50 závodníky v kategorii.

V kategoriích ml. žáků bohužel také nikdo neměl potřebné 3 zá-
vody, ale Tomáš, Kája , Niky i Viky patřili v aquatlonech kolem 
10.–12. místa. V dorostenecké kategorii Vítek Kopecký za 2 zá-
vody celkově 11. místo (mít 3 závody, tak by byl cca 5.–6.), Ja-
kub Štolba za 1 závod celkově nehodnocen.

Letos v Celkovém hodnocení ČP v Aquatlonu 3 závodníci 
do 10. místa (z cca 50 dětí v kategorii ) a dalších 6–7 borců pa-
třících do TOP10 v žákovských a dorosteneckých kategoriích = 
skvělý úspěch a gratulace všem.

Petr Štolba

před týdnem 3. místem, aktuální forma Kuby Štolby byla velká 
neznámá, když většinu přípravy na jaře promarodil, ale i tak 
si kluci před závodem věřili, že by se spolu mohli pokusit za-
bojovat o medaile v soutěži družstev, kdyby se oběma v závodě 
zadařilo. Po plavecké části sice Kuba R. 35., a Kuba Š. 27. místo 
z 41 účastníků, ale časová ztráta před kombi během na nejlepší 
Čechy nebyla moc veliká. Oběma se ale téměř ideálně povedla 
3x střelba , Jakub Růžička předvedl nejlepší běh z Čechů, který 
ho posunul na celkově 16. místo a mezi závodníky z ČR 4. MÍS-
TO! Jakub Štolba dokázal v posledním okruhu smazat ztrátu 
a v cílové rovině předstihnout své konkurenty v boji o medai-
le – celkově 20. místo –, mezi závodníky ČR 6. místo!! A kluci 
tajně doufali v (bronzové) medaile ze soutěže družstev. Po se-
čtení bodových výsledků asi největší překvapení v jejich karié-
ře – v nejvyrovnanějším závodě, co si pamatujeme, se o pouhé 
2 body (cca 2–3 kroky v běhu)  stali výkonem 1 674 bodů  Jakub 
Růžička a Jakub Štolba MISTRY ČR v soutěži družstev. (2. mís-
to MP KK výstavby, 3. místo Spartak Hořovice se shodným vý-
sledkem 1 672 bodů).

19. 5. 2019 Pelhřimov
Další závod, tentokrát bez dorosteneckých kategorií, ale s vlo-

ženou kategorií U9. V kat. U9 Eliška Skořepová 5. místo, v U11 
jako letos vždy s náskokem Ondra Růžička 1. místo, Mára Štol-
ba 5., U13 další medaile Kája Chlaňová 3., Zuzka Lichtenbergo-
vá 18., v U15 letos první start pro Tomáše Štolbu a hned z toho 
bylo pěkné 4. místo, Vojta Růžička 7., Karel Schoppel 8., Kája 
Kotišová 13. místo .

16. 6. 2019 Praha
Poslední jarní závod pětibojařské sezony. Většina dětí z bazé-
nu s novými osobními rekordy. Opět kralování Ondry Růžičky 
v kat. U11 – 1. místo a tentokrát podium za i pro Marka Štolbu – 
3. místo. V U13 Kája Chlaňová 1. místo, Niky Vejrychová pěkné 
7. místo. V kat. U15 kluci seřazeni Vojta R. 5., Tom Štolba 6., Ka-
rel Sch. 7. místo, Kája K. 13. Dorostenci U17 v bazénu osobáčky 
a ne už tak povedený běh se střelbou = Kuba Š. 9. místo, Kuba 
R. 11., Marek Dolejš 14., Matěj Skořepa 15. místo.

V průběžném pořadí po 4 jarních závodech celkově se našich 
borců drží zatím medailová umístění – v kategorii U11 letos 
1. místo Ondřej Růžička, 3. místo Marek Štolba,  U13 Kája Chla-
ňová 2., další borci 4,.6. místo... od medailí jen pár bodů.

Petr Štolba

7. 4. 2019 Kralupy nad Vltavou
První letošní závod a v kat. U11 hned dva závodníci VSK bra-
li medaile za 1. místo Ondra Růžička, 2. Albert Dolejš, Marek 
Štolba 6. Další umístění našich : U13 – Niky Vejrychová 9., Kaja 
Chlaňová 7., U15 – Vojta Růžička 5. místo, Kája Kotišová 16., 
Kačka Šimečková 18., U17 – Kuba Růžička 7., Kuba Štolba 10., 
Matěj Skořepa 13.místo. Na rozjezd sezony hned jedno pódium 
= super.

27. 4. 2019 Praha
Další závod tentokrát na Julisce = změna místa, ale vítěz v kat. 
U11 stejný = Ondra Růžička opět o parník 1. místo, Albert Do-

lejš 3., Mára Štolba 5. V kategorii U13 Niky 12., Kája 7., U 15 
– Vojta Růžička výborné 5. místo, Kačka 16. A v elitní katego-
rii U17 ml. dorostenců se Kuba Růžička se skvělým kombi bě-
hem posunul na výborné 3. místo, Matěj 11., Jindra Dvořáček 
12. místo. Růžové tentokrát vezli domů 2 medaile.

4. 5. 2019 Praha - Czech  Open – Mezinárodní Mistrov-
ství ČR U17 
Dalším závodem – tentokrát pouze pro kluky a holky U17 
v pětibojařském kalendáři – bylo mistrovství ČR dorostu U17 
s mezinárodní účastí = pro naše kluky nejdůležitější závod pě-
tibojařské sezony. Kuba Růžička potvrdil svou dobrou formu 

Zdůvodu probíhající rekonstrukce hotelu SEN je v letošním 
roce plánováno uskutečnit dětský Triatlon Senohraby v ná-
hradním termínu v neděli 1. 9. 2019.

Pokud nenastanou nějaké zatím neznámé komplikace, tak poslední 
prázdninovou neděli proběhne Triatlon Senohraby tak, jako posled-
ní roky...

I letos uspořádá TJ Sokol Senohraby 6. ročník triatlonu určený dě-
tem (8–15 let), které už triatlon provozují „profesionálně“, a také 
pro děti, které si chtějí tento sport podporující všestrannost jen 
vyzkoušet. Pro děti budou připraveny tratě, které jsou uzpůsobe-
ny tak, že distance jednotlivých disciplín jsou dostatečně náročné 
pro zkušené triatlonisty, ale zvládnou je i začátečníci. Plavání pro-
bíhá v bazénu Hotelového resortu SEN, vcelku náročná cyklistická 
část probíhá na přilehlých cestách a louce pod Ježovem v okolí hotelu 
a běžecká trasa je vedena překrásnou zahradou zámeckého resortu.

Pro nejmenší (0–7 let) je připraven MINIDUATLON. Rodiče závod-
níků, pořadatelé i děti se pak na závěr sportovního dopoledne opět 
mohou „vyblbnout“ při závodě tříčlenných štafet.

Více info/změny/aktuality – během prázdnin na WWW.SOSE.CZ 
a nebo na webu www.czechtriseries.cz.

Petr Štolba

TJ Sokol TJ Sokol
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Fotbalová sezona v kostce:
postupová radost, hledáme spoluhráče,

hřiště plné nadšených dětí

kteří si v nové sezoně určitě nenechají utéct žádné domácí utkání. 
Bez všech těchto lidí bychom se tak vysoko nedostali,“ uzavírá 
Jiří Barda.

Největší vítězství béčka až na samém konci sezony.
Pokračovat bude i nadále
Naprosto odlišná byla sezona z pohledu druhého domácího cel-
ku. Šestnáct bodů za pět výher a jednu remízu není sice výsle-
dek nikterak oslnivý. V tabulce IV. třídy okresní soutěže stačil 
B-týmu až na 13. místo. Nezastupitelná je ale role béčka v pří-
pravě rekonvalescentů, mladších či herně málo vytížených hráčů 
pro první tým. V tomto ohledu svůj úkol úspěšně plní. I proto 
na červnové schůzi posvětil klubový výbor senohrabské rezervě 
další rok existence.

Nadále je potřeba kádr doplňovat o nad-
šené hráče. Vítán je ten, kdo umí kopnout 
do balonu a je přesvědčený, že by vydržel 
zápasové tempo nejnižší fotbalové soutě-
že. Nepříjemností se jeví odchod mladého 
gólmana, za kterého béčkaři dál neúspěš-
ně hledají náhradu. Proto kromě hráčů 
v poli je nanejvýš vítaný i zájemce právě 
na tento post. Kontakty na vedoucí, stej-
ně jako další informace o senohrabském 
fotbale je možné nalézt na www.fotbalse-
nohraby.eu.

Fotbalová mládež v Senohrabech
V mládežnickém fotbale jsme v letošní 
sezoně měli čtyři týmy. Starší žáci resp. 
tým složený z borců, kteří ročníkově patří 
do starších a do mladších žáků, starší pří-
pravka, mladší přípravka a předpříprav-
ka. Vzhledem k tomu, že skoro všechny 

týmy trénovaly ve společné termíny, mohli jste při procházce 
po Senohrabech vidět, jak na fotbalovém hřišti poctivě trénu-
je zhruba 50 dětí. Myslím, že v dnešní době mobilů, počítačů 
a tabletů to musí být radostný pohled.

A to všechno, co se naučili, prodávali v soutěžních či přátel-
ských zápasech nebo na turnajích. Výsledky jednotlivých tý-
mů nejsou tak podstatné. Přicházely výhry i porážky, góly 
padaly jak do naší sítě, tak do soupeřových. Podstatné je to, 
že všichni borci dali do každého zápasu maximum a každý zá-
pas odehráli s chutí a nadšením. Kvůli tomu to všichni děláme 
a kvůli tomu se už teď těšíme na další fotbalovou sezonu.

Jaroslav Sládek
trenéři mládeže

Tím podruhé v historii (poprvé v roce 1956) postupují 
Senohraby do krajské fotbalové soutěže. „Všichni se na 
to moc těšíme. Vždyť sem mohou přijet týmy jako Říča-

ny, Sedlčany, a pokud to vyjde, tak třeba i Týnec nad Sázavou,“ 
uvažuje Jiří Barda, trenér A mužstva.

S postupem do nové soutěže ale přicházejí i nové úkoly. Kromě 
vynucených úprav zázemí (stavba prostornějších střídaček, úpra-
va kabin pro rozhodčí apod.) či obnově stávajícího vybavení je to 
i posilování hráčského kádru. V jednání je příchod hned několi-
ka akvizic. Náročnosti nadcházejících duelů si je trenér Jiří Barda 
dobře vědom. „Naším cílem pro první sezonu je se v soutěži vůbec 
udržet,“ nepodléhá postupové euforii. „Doufám, že s novou výzvou 

začnou kluci přikládat i tréninkům větší důležitost 
a chodit ve vyšším počtu,“ přeje si týmový lodivod. 

Silný útok, proměnlivá záloha 
a až na výjimky fungující obrana
Téma „postup do krajské soutěže“ v hráčích a fa-
noušcích poprvé silně zarezonovalo na konci 
podzimní půlsezony, po které áčko přezimovalo 

na třetím místě. V konečné tabulce okresního přeboru fi guruje 
tým ze Senohrab ještě o jednu příčku výš. Nad síly domácího 
výběru se ukázal být jen rezervní celek třetiligových Záp.

„Chtěl bych pochválit naše útočníky, kteří nás táhli za postupem 
(duo Karel Kučera a Lukáš Dupal se postaralo o bezmála 2/3 
všech branek). Stejně tak i práci zálohy, ve které, přestože se v ní 
protočilo nejvíce lidí, všichni svorně táhli za jeden provaz a jed-
notně pomáhali připravovat útočné akce i plnit defenzivní úkoly. 
Pochválit musím i naše gólmany a za většinu ze všech odehra-
ných zápasů i kluky z obrany,“ hodnotí práci svých svěřenců kouč.

„Poděkovat chci za sebe i za kluky Zdeňkovi Drdovi za společné 
trénování, Frantovi Čermákovi za obětavou práci a jeho „nakažli-
vé“ nadšení, klukům z béčka, že nám v těžkých chvílích přišli po-
moci, Lindě Bardové, naší zdravotnici, a všem našim fanouškům, 

Další z mnoha v řadě krásných sportovních zážitků pl-
ných dětských emocí v sokolovně. Dne 24. 6. 2019 na zá-
věrečné besídce Sokolníku vystoupily děti s celoročně 

nabytými sportovními dovednostmi na téma populárních dět-
ských postaviček a za doprovodu osvědčených dětských hitů, 
jak jinak než pod vedením NAŠÍ ŠTĚPÁNKY. Pozitivní emo-
ce byly znát nejen na straně dětí, ale i v publiku. Radost, slzy 
štěstí a hrdost! K vidění byl kotoul, dnes ne úplně standardní 
dovednost dětí ve věku 3 let, ale i neskutečné akrobatické prvky 
mladých gymnastek. Věřím, že nejen já jsem Štěpánce Krškové 

vděčná za přenos její radosti z pohybu na naše děti. Ty skrze 
její dlouholeté úsilí získávají již od raného věku vztah k pohybu 
a základy fungování v týmu. Tyto hodnoty děti později úročí a 
rozvíjejí při dalších sportech. Jistě vám neunikl pohled na fot-
balové hřiště poseté dětmi či Vávrův palouk plný malých běžců. 
Většina z těchto dětí prošla branou Sokolínka, což zasluhuje ob-
div a velké PODĚKOVÁNÍ od fanoušků senohrabského sportu.
Sportu zdar a všem krásné léto.

Lucie Pancířová

„Kluci, zeptám se vás ještě jednou. 
Chcete doopravdy hrát I. B třídu?“, 
pronesl do zaplněné klubovny předseda 
fotbalového oddílu František Čermák.
„Proto jsme přece tady, Fando!“, 
dostala se mu jasná odpověď Karla Kučery, 
kapitána A mužstva a s 33 góly i nejlepšího střelce 
sezony Okresního přeboru mužů Praha-východ.

ř l

Od kotoulu po přemet

TJ Sokol TJ Sokol
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TJ Sokol Senohraby-lyžařský oddíl, sdružení KOPEC Praha pořádá 

21. ročník běhu do vrchu

Hvězdonice–Ondřejov
aneb z Meridy na Žalov

Bodovaný závod Poháru v běhu do Kopců v Praze a okolí a Poháru Běžec Podblanicka 2019

Sobota 13. 7. 2019 od 11 hod.
Start a centrum závodu: Hvězdonice – osada Merida,

plovárna U Paddyho
Cíl závodu: hvězdárna Ondřejov, budova 2m dalekohledu

Přihlášky předem: do pátku 12. 7. 2019  ·  http://behydokopcu.cz/zavody/

Přihlášky na místě: 9.00 – 10.30h  ·  dorost–junioři–dospělí

Propozice závodu: https://www.senohraby.cz/ski-179/  ·  http://www.sose.cz/  ·  http://behydokopcu.cz/

TJ Sokol Okénko k sousedům



„Dneska budeme rýžovat zlato!“ prohlásí Kája. Alenka pokrčí ra-
meny. Když zlato, tak zlato. Otočí se do kuchyně a hned se vrací 
zpátky s dvěma pytlíky rýže. Jeden podává Kájovi. „Aleno, ty jseš 
vážně husa,“ zvedá Kája oči v sloup. Alenka se nafoukne. „Tak si 
nevymejšlej slova, ty... ty... ty rejžonose!“ Kája dusí smích: „Rejžo-
nos! A pak kdo si co vymejšlí!“ 

To je ovšem na Alenku trochu moc. Lup – a Kájovi přistane 
na hlavě pytlík rýže. Lup, lup – druhý se mu rozprskne o ra-
meno. „Aleno,“ zařve Kája. Ještě chvilku a budou v sobě. Ještě 
chvilku, chvilinku. 

Pak se otevřou dveře. Maminka. Stačí aby přísně zvedla obočí 
a děti letí pro smetáček. „Hele, já ti to rýžování zlata ukážu,“ šeptá 
Kája Alence, když pod přísným maminčiným pohledem zametají 
rozsypanou rýži.
„Mami, my si na chvíli skočíme ven, jo? Dolů k řece, jo?“ hlásí Kája. 
Ještě sáhne do kredence pro hluboký talíř a oba běží. „Pak z toho 

zlata, co vyrýžujeme, vyrobím náušnice pro všechny panenky,“ 
usmívá se Alenka zasněně.

Víš, že v Sázavě rýžovali zlato už staří Keltové? Právě na té
vaší senohrabské plovárně, kam se v létě chodíte s mamin-

kou koupat. Možná zrovna tvoje praprapraprapra-
prapraprapraprapraprapraprapraprapraprapra-
praprapraprapraprapraprapraprapraprapraprapra-
praprapraprapraprapraprapraprapraprapraprapra-
praprapraprapraprapraprapraprapraprapraprapra-
praprapraprapraprapraprapraprapraprapraprapra-
prababička nosila náhrdelník ze zlata, které sama 
našla v řece. Tehdy ho tam, pravda, bylo víc. Dnes 
už nenajdeme žádné velké zlaté nugety. Většina zla-

ta je dávno vytěžená a v Sázavě zůstaly jenom malinkaté zlatinky. 
To jsou zlaté plíšky veliké asi jako sněhová vločka. A víš, na co si 
Kája půjčil ten hluboký talíř?
Přece právě na rýžování, i když 
zlatokopové používají speciální rý-
žovací pánev. Naberou do ní písek 
a těsně pod hladinou řeky s ní krouží 
tak dlouho, až voda odplaví všechny 
lehčí nečistoty a kamínky a na dně 
zůstane pár zlatinek.

Noemi Cupalová
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T j š Al k t h L Káj i ři t

Nová rubrika: Hláska dětem
O zlatokopech na Sázavě

Chceš vědět, jaké jméno dali řece Sázavě trampové?

a) Jak se jinak říká plovárně Senohraby? Říční... pod Hláskou.

b) Kdo jako první rýžoval zlato v řece Sázavě?

c) Jaké jméno má potok, který se 
u senohrabské plovárny vlévá do Sázavy?

d) Jaký vzácný kov získávali a získávají lidé z řeky Sázavy?

e) Jak se jmenuje speciální postup získávání zlata z řek?

f) V jakých měsících je otevřena senohrabská plovárna? 
Duben–...

g) Jaký nástroj používají zlatokopové na rýžování zlata?

h) Jak se jmenují malinké zlaté plíšky, které dnes 
můžete v řekách najít?

ch) Jak se jmenuje převozní loď, která převáží mezi 
senohrabskou plovárnou a Zlenicemi?

Rodiče by měli přihlížet k věku a rozumovým schopnostem dítě-
te a podle toho posoudit, zda zvládne být samotné. Dále by měli 
své dítě poučit, co nesmí dělat a s jakým nebezpečím se může 
doma setkat. 

Zejména menší děti by neměly samy otvírat okno, balkon ani 
dveře. Neměly by používat elektrické spotřebiče a nic strkat 
do elektrických zásuvek. Každá manipulace s elektřinou, ply-
nem, zápalkami nebo jinými hořlavinami je velice nebezpečná 
nejen pro dítě. Stejně tak může být pro malé dítě nebezpečná 
i mikrovlnná trouba.

Děti by se neměly bez dohledu ani koupat 
ve vaně, natož v bazénu –  jedno, jak velikém.

Nebezpečí představují i různé chemikálie používané v domác-
nosti, o jejichž používání by děti měly být poučeny.

Dále je dobré dětem vysvětlit, proč by nikomu neměly sdělovat 
žádné informace, a to ani po internetu ani přes dveře, a mít vždy 
po ruce telefon s telefonními čísly na rodiče, babičku nebo jiné 
příbuzné, třeba i na sousedy, a znát čísla na záchrannou službu, 
hasiče a policii.

Když je dítě samo doma

Pokud stát, o který se jedná, takového potvrzení vyžadu-
je, je to uvedeno na webových stránkách Ministerstva 
zahraničních věcí České republiky, v kapitole Informace 

o podmínkách cestování do jednotlivých států světa, v rubri-
ce věnované konkrétnímu státu. Pro ověření či event. doplnění 
této informace je potřeba kontaktovat přímo velvyslanectví da-
ného státu v České republice.

I v případě, že tento doklad není druhým státem vyžadován, 
doporučuje Ministerstvo zahraničních věcí České republi-
ky, aby při každé cestě nezletilého občana ČR do zahraničí 
bez doprovodu jeho rodiče nebo zákonného zástupce měla do-
provázející osoba písemný souhlas rodiče s konkrétní cestou. 
V písemném souhlasu je doporučováno dostatečně identifi ko-
vat dítě (jméno a příjmení, datum narození a číslo cestovního 
dokladu), stejným způsobem i jeho doprovázející osobu, des-
tinaci a přibližný termín cesty. Osoba, která písemný souhlas 
uděluje, si nechá ověřit podpis pod tímto souhlasem u notáře 
nebo na obecním úřadě. U hodně malých dětí lze přiložit i foto-

kopii rodného listu. Kromě češtiny se písemný souhlas 
doporučuje udělit i v cizím jazyce použitelném v desti-
naci, pro kterou je určený.

Zpravidla pro krátkodobý výjezd do ciziny např. na dovo-
lenou obvykle není souhlas druhého rodiče vyžadován.

Souhlas s vycestováním druhého rodiče je vhodné 
si opatřit zejména pro delší pobyty v cizině, kdy by moh-
lo hrozit nebezpečí, že druhý rodič označí toto vycesto-
vání jako únos dítěte.

S cílem předejít případným komplikacím během krát-
kodobého pobytu v zahraničí se doporučuje i v případě, 
že cestuje dítě pouze s jedním rodičem, mít souhlas toho 
rodiče, který s dítětem necestuje. V řadě států může být 

takový doklad požadován. Důvodem je snaha zabránit doprová-
zejícímu rodiči, aby bez vědomí/bez souhlasu druhého rodiče 
přemístil dítě mimo stát jeho obvyklého bydliště. Tento souhlas 
je více než žádoucí zejména u nesezdaných párů a u rodičů, kteří 
mají odlišné příjmení než dítě, a to i když žijí ve společné domác-
nosti. Lze rovněž přiložit fotokopii rodného listu dítěte.

Rozhodně se doporučuje mít tento souhlas při cestách mimo 
EU, resp. mimo Evropu. MZV nedisponuje seznamem zemí, 
které mají tuto povinnost zakotvenou přímo ve své legislativě, 
tudíž doporučuje cestujícímu rodiči prověřit vždy před cestou 
do konkrétního státu, zda tato povinnost pro navštívený stát pla-
tí. V případě pochybností či nejasných podmínek rozhodně dopo-
ručujeme tento souhlas mít.

Návrh vzoru souhlasu v českém a anglickém jazyce je ke stažení zde: 
https://www.mzv.cz/jnp/cz/o_ministerstvu/faq/pisemny_sou-
hlas_rodicu.html

zdroj: MZV ČR

Písemný souhlas rodičů
Potřebuje dítě při cestě do zahraničí písemný souhlas rodičů, pokud cestuje bez jejich doprovodu?

Přijde zlatokop do McDonaldu a objedná si. Když se 
pak podívá do pytlíku, zamračí se a nespokojeně mumlá: 

„Takhle jsem si ty nugety teda nepředstavoval.“

Hláska dětem
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Že nejde o nějakou pomíjivou záležitost, dokládá skuteč-
nost, že vláda již podpořila návrh novely občanského zá-
koníku rozšiřující institut manželství i na stejnopohlavní 

páry, které tak mají získat veškerá práva i povinnosti vyplývají-
cí z manželství, včetně práva na adopci. Předloha, kterou pode-
psalo několik desítek poslanců napříč politickým spektrem, má 
za cíl zrovnoprávnit svazky stejnopohlavních párů na úroveň 
manželství.

Emancipační snahy homosexuálních párů jsou vedeny poža-
davkem zajistit rovnost s právním postavením manželů, kte-
rým sňatkem automaticky vzniká společné jmění manželů 
a současně upravuje podmínky pro jeho dělení v případě roz-
padu vztahu. Manželé mají nárok na vdovský či vdovecký dů-
chod, jejich děti získávají sirotčí důchod apod. Lidé v manžel-
ství si mohou přisvojit dítě svého partnera či partnerky, mohou 
být společnými pěstouny nebo si osvojit dítě. Navíc v případě 
rozvodu institut manželství počítá s úpravou vztahů k dětem, 
např. v podobě výživného. Jde jakoby o technickou novelizaci 
občanského zákoníku, kde by se změnila jen defi nice manžel-
ství a svazek muže a ženy by se tak změnil na svazek dvou osob. 
Gayové a lesby by pak měli nárok na adopci dětí, osvojení biolo-
gického dítěte jednoho z partnerů z předchozího vztahu, nárok 
na vdovský či sirotčí důchod, na obřad, změnu jména, přičemž 
institut registrovaného partnerství by se zrušil. Zatímco média 
působí dojmem, že heterosexuálním párům manželství nechy-
bí, a sociologické průzkumy uvádějí, že česká společnost je již 
na změnu „normální, tradiční rodiny“ údajně připravená, tak 
já začínám v sobě objevovat homofoba. Patřím totiž ke genera-
cím, pro které bylo normální, že každá rodina měla za otce ro-
diny muže a za matku ženu, za stejně normální bylo považováno, 
že se tráva seje a kosí a ne kouří, že se před spaním natahovaly ho-
dinky a sexuální orientace nebyla demonstrována v průvodech.

Jsem zastánce tradiční rodiny, a to čím déle rozumu nabírám, 
tím více. Nesouhlasím se současnou tendencí relativizace všeho 
a všech. Manželství je unikátní svazek muže a ženy a jakékoliv 
jiné svazky, které nikterak nezpochybňuji, ani nezlehčuji, by 
se „normálně“ manželstvím nazývat neměly. Nabízí se otázka, 
proč se zákonodárci zabývají jen dvojicemi lidí, proč ne troji-
cemi, jinými polygamními manželstvími a co do těchto vztahů 
vnese nedávno uznané tzv. třetí pohlaví? Vítám proto iniciativu 
„lidoveckých poslanců“ ústavně ochránit manželství jako jedi-
nečnost vztahu mezi mužem a ženou. Jsme v době, kdy zřejmě 
nezbývá než garantovat normálnost a přirozenost až ústavním 
zákonem. Nedávno V. Klaus mladší při představování nové-
ho politického hnutí Trikolóra uvedl programové pilíře tohoto 
hnutí, v nichž zdůraznil zejména nutnost hájit hodnoty evrop-
ské ve smyslu neafrické a nearabské, vrátit naši zemi našim 

občanům a bránit normální svět. Nepodporuji hnutí Trikolóra, 
ale vítám každého, kdo chce bránit zdravý rozum a normálnost. 
Rovnost totiž není stejnost.

Na závěr si dovolím se ještě jednou vrátit k procesu tvorby 
územního plánu (dále jen ÚP). Není nijak překvapující, že kaž-
dý zásah do soukromého vlastnictví pozemků, zejména pamět-
níků dob, kdy soukromé vlastnictví bylo potlačováno jinými 
druhy vlastnictví (státním, družstevním), vyvolává emotivní 
a nelichotivá vyjádření na adresu těch, „co za to můžou“, mnoh-
dy i vůči těm, co za to nemohou. Je proto vcelku přirozené, 
že i dnes, v naprosto rozdílných společenských poměrech, kaž-
dý zásah znejišťující práva vlastníků, měnící pokojné užívání 
a cenu pozemku, vyvolává vážné emoce nesouhlasu a odmítání. 
Je také známo, že emoční projevy pak obecně neberou v úvahu 
skutečnosti a fakta a jsou vyjádřením spíše frustrace a zloby 
než reálným hodnocením situace.

Současným příkladem takového emotivního kritického vyjá-
dření zveřejněného v SH je, že „návrh územního plánu nebyl 
až do 10. 4. t.r. nikdy a nikde představen občanům“ nebo že 
„starostka nedostatečně informovala občany a především ty, 
kteří jsou novými změnami územního plánu dotčeni na svém 
majetku“. Autoři citově zabarvené kritiky zřejmě nevzali v úva-
hu, že proces tvorby ÚP byl zastupitelstvem obce započat již 
v roce 2016 a k výše citovanému datu proběhlo 17 veřejných za-
sedání zastupitelstva obce, které rozhoduje jak o zadání ÚP, tak 
o jeho vydání. K problematice ÚP byly v souladu se zákonem 
vydány 3 veřejné vyhlášky, které byly vedle webových stránek 
obce a měsíčníku SH zveřejněny na úřední desce obce 127 dnů.

M.j. možnostem občanů kdy a kde nahlédnout do příslušné do-
kumentace a komu a jak předávat námitky a vyjádření k ÚP byla 
věnována SH č. 6–7/2017. Za těchto informačních podmínek jsou 
uvedená kritická vyjádření obtížně akceptovatelná i při respektu 
k požadavku občanů na zlepšení komunikace v obci. Autoři kri-
tiky zřejmě také nezaznamenali, že pořizovatelem ÚP není obec 
Senohraby, ale MÚ Říčany, odbor územního plánování a že pro-
ces tvorby ÚP má zákonem dané časové a obsahové postupy, kte-
ré probíhají zcela mimo dosah obce. Pokládám za vhodné připo-
menout, že úspěšný přenos informací nutně předpokládá nejen 
dostupnost účinných prostředků zajišťujících šíření informací, 
ale i nezbytný občanský zájem i vstřícnost poskytované infor-
mace vyhledávat a sdílet. Jsem si jistý, že informační prostředky 
naší obce spolu s uplatňovaným informačním systémem téměř 
vylučují nebýt osloven výzvami, sděleními orgánů obce, případ-
ně jim uniknout. Oprávněnost tohoto tvrzení může ohrozit jen 
patologický nezájem o dění v obci.

PhDr. V. Kopper

Dovolil jsem si tedy, téměř doslovně, ocitovat vysvětlu-
jící článek k dané problematice a chtěl bych vás, kteří 
jste v tom stejně jako já neměli jasno, seznámit s daným 

principem i zákonem a s postupem, který je v takových přípa-
dech obvyklý.

„Právo na odpověď se řídí zákonem č. 46/2000 Sb., o právech 
a povinnostech při vydávání periodického tisku a o změně ně-
kterých dalších zákonů (dále jen “tiskový zákon”), který v § 10 
odst. 1 říká: „Jestliže bylo v periodickém tisku uveřejněno sdě-
lení obsahující skutkové tvrzení, které se dotýká cti, důstojnosti 
nebo soukromí určité fyzické osoby, anebo jména nebo dobré 
pověsti určité právnické osoby, má tato osoba právo požadovat 
na vydavateli uveřejnění odpovědi. Vydavatel je povinen na žá-
dost této osoby odpověď uveřejnit.“

Odpověď pak specifi kuje stejný zákon, tedy tiskový zákon, kte-
rý v § 10 odst. 2 říká: „Odpověď se musí omezit pouze na skut-
kové tvrzení, kterým se tvrzení podle odstavce 1 uvádí na pra-
vou míru nebo neúplné či jinak pravdu zkreslující tvrzení se 
doplňuje nebo zpřesňuje. Odpověď musí být přiměřená rozsa-
hu napadaného sdělení, a je-li napadána jen jeho část, pak této 
části; z odpovědi musí být patrno, kdo ji činí.“

Právo na okamžitou odpověď
V případě doručení textu (příspěvku), ve kterém je naplněna 
skutková podstata výše uvedeného zákona a paragrafu vůči ja-
kékoli dotčené osobě, měl by vydavatel vystupovat dle rovného 
přístupu: zaslat dotčené osobě zmiňovaný příspěvek s nabíd-
kou možnosti odpovědět (uvést na pravou míru nebo doplnit 
neúplné či jinak pravdu zkreslující tvrzení) ještě v témže čísle 
Senohrabské hlásky.

Pokud má dotčená osoba zájem odpovědět, měla by být sezná-
mena s § 10 odst. 28 tiskového zákona a zároveň vyzvána, aby 
v případě, že má vyjít její odpověď ve stejném čísle Senohrabské 
hlásky, zaslat svou odpověď do 24 hodin, aby nebyl ohrožen ter-
mín vydání Senohrabské hlásky. Jsou-li splněny všechny pod-
mínky, odpověď by měla být vložena pod původní příspěvek. 
Není-li na první pohled patrné, že je v některém příspěvku na-
plněna skutková podstata § 10 odst. 1 tiskového zákona, ale ob-
rátí se na vydavatele písemně do 30 dnů od vydání se žádostí 
o uveřejnění odpovědi osoba, která se cítí být obsahem určité-
ho příspěvku dotčena, pak by tato osoba měla být seznámena 
s § 10 odst. 2 tiskového zákona a s datem příští závěrky. Jsou-li 
splněny všechny podmínky, měla by být odpověď uveřejněna 
v následujícím čísle Senohrabské hlásky.

Touto odpovědí (reakcí) je v obou výše uvedených případech da-
né téma uzavřeno. Odpověď na odpověď se již podle § 10 odst. 3 
tiskového zákona nepřipouští.“

Souhrnem, dodržováním zákona a pravidel, se mohou obje-
vovat odpovědi ještě v témže čísle Senohrabské hlásky. Žádný 
nadstandard, žádná protekce, jen dodržování zákonů a jasně 
daného postupu.

Co jsem tím vším chtěl vlastně sdělit a jak se na to dívám?
Přál bych si jen, abychom zachovávali stejný, objektivní a ote-
vřený přístup, ke všem, o kterých se v naší Senohrabské hlásce 
píše. Abychom všichni měli stejná pravidla a možnosti se aktu-
álně k daným tvrzením vyjádřit dle jasných pravidel a zákonů, 
které platí.

Myslím si, že reagovat na tvrzení, která jsou měsíc stará, 
už vlastně ani rozumně nejde a jen těžko chtít po čtenáři, aby 
držel souvislosti a myšlenku.

Neboť nic není staršího, než včerejší noviny...
Přeji všem hezké léto.

Radek Skořepa

Manželství pro všechny, fatální omyl. Právo na odpověď
V měsíčníku Senohrabská hláska č. 4/2019, v příspěvku „Nejen o Velikonocích“ jsem se pozastavil 

nad nelichotivými změnami vnímání některých hodnot křesťanské víry a kultury (manželství, rodina), 
významným to znakům evropské kultury, morálky a tradic, a nad občanskou netečností 
k postupnému předefi nování těchto hodnot např. do podoby stejnopohlavních manželství 

a výchovy dětí homosexuálními páry.

Někteří z nás, a mě nevyjímaje, se podivili, zda je v pořádku a jak je možné, že se objevují 
v témže čísle Senohrabské hlásky odpovědi (reakce) k některým příspěvkům od vás občanů. 

Pokládal jsem si společně s některými z vás otázku, zda-li je to takto možné, etické a nedochází-li zde
snad k nějaké protekci. Hledal jsem informace, odpovědi a našel jsem téměř na chlup stejný problém,

který řešila redakční rada v obci Kamenice v nedávné minulosti.

NázoryázoryNázoryázory
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Popis úprav jízdních řádů
• Páteřní linka 337 bude v úseku Nespeky – Pyšely zrušena 
a odkloněna přes Poříčí nad Sázavou a Mrač do Benešova. Zá-
roveň dojde k odklonění linek SID 176101 a 350920 ze silnice 
II/603 na D1 a ke zkrácení linek 200091 a 200092 do Benešova. 
Jejich spoje převezme v úseku Benešov – Nespeky – Kamenice 
– Jesenice – Praha právě nově trasovaná linka 337.

• Linky SID 200086 a 200087 budou zrušeny a nahrazeny lin-
kami 337 a 651.

• Úsek Nespeky – Pyšely obslouží posílená linka 651 (stáva-
jící trasa linky 337 v úseku Nespeky – Pyšely není průjezdná 
pro kloubové vozy).

• Obyvatelé Pyšel sice přijdou o přímé spojení do Prahy (v sou-
časné době 4 spoje každým směrem), ale posílením linky 651 
v uvedeném úseku a koordinací s linkou 337 v Nespekách získají 
více možností cestování v trase Pyšely – Nespeky – Praha i Py-
šely – Nespeky – Benešov. Dále bude linka 651 posílena v ranní 
špičce v úseku Pyšely – Senohraby s návaznostmi na vlaky S9, 
nově bude spojení v ranní špičce každých 30 minut.

• Pro dopravu školních dětí zůstanou zachovány přímé spoje 
Pyšely – Nespeky – Benešov.

• V úseku Praha – Jesenice – Kamenice bude výrazně zkrá-
cen interval v mimošpičkových obdobích (dopoledne, víken-
dy) ze současných 60 minut na 30. Neustále rostoucí poptávka 
v tomto úseku navíc bude řešena pomocí kloubových autobusů, 
které oba dopravci nasadí na linky 337 a 339.

• Na lince 339 bude upraven také rozsah provozu v úseku Ka-
menice – Týnec nad Sázavou, kde budou zkráceny intervaly do-
poledne a o víkendech (ze 180 minut na 120) a rozšířen provoz 
ve večerním období.

• V rámci úprav linky 335 dochází k rovnoměrnějšímu rozlože-
ní spojů v ranní a odpolední špičce a rozšíření provozu v dopo-
ledním období a o víkendech.

• U linky 444 dojde k propojení spojů v celé trase Kamenice – 
Jílové – Davle. Tím bude umožněno přímé regionální spojení.

Spojení Benešov – Praha
Spojení Prahy s Benešovem je zajišťováno v pravidelných in-
tervalech vlakovými spoji. Význam železnice pro spojení těch-
to měst v poslední době ještě vzrostl zaintegrováním rychlí-
ků a nově od prosince 2018 také zavedením spěšných vlaků. 
Rychlíky zvládnou cestu mezi centrem Prahy a Benešovem již 
za 38 minut, což v porovnání s autobusovou dopravou na Roz-
tyly a následným přestupem na metro představuje úsporu více 
než 15 minut. Celkově je na linkách S9, R17 a R49 provozováno 
až 55 spojů v pracovní den v každém směru.

Obsluhu obcí podél komunikace II/603 bude nově zajišťovat 
prodloužená linka 337. Ta nahradí i spoje linek 176101 a 350920, 
které jsou přetrasovány na dálnici D1, a tudíž i zrychleny. Z dů-
vodu optimalizace přepravní nabídky autobusů dochází v úseku 
Praha – Benešov ke zkrácení linek 200091 a 200092 do Be-
nešova, optimalizován je ve stejném úseku také provoz linky 
160570.

Integrace autobusů na trase 
Praha – Nespeky – Benešov od 13. 7. 2019

K termínu 13. 7. 2019 se připravuje rozšíření integrace autobusové veřejné dopravy v oblasti Benešovska. 
Tato etapa obsahuje rozšíření integrace do úseku Nespeky – Poříčí nad Sázavou – Benešov a zároveň

vyhodnocení provozu stávajících linek PID v oblasti Kamenice, které jsou často přetěžované. Nový díl Cyklotoulek se bude točit už v červenci v Kališti, 
Ondřejově, Hrusicích, Mirošovicích, Senohrabech, Mni-
chovicích a Černých Voděradech, obcích, které stojí za to 

navštívit.

Hrusice jsou srdcem Ladova kraje, leží sice na jižní hranici s mi-
kroregionem Posázaví, ale jako rodiště Josefa Lady jsou symbo-
lem celé oblasti. Odměnou za návštěvu této malé vesničky vám 
bude prohlídka Památníku J. Lady, občerstvení v umělcově za-
milované hospůdce U Sejků a pět panelů s výjevy z Ladových 
pohádkových knížek. Vedou zde cyklostezky Hrusický okruh 
(24,5 km) a okružní stezka Krajem J. Lady (76 km), jejichž po-
pisy naleznete na „ladovském“ webu.

Krásný okruh vede Voděradskými bučinami (16 nebo 18,5 km), 
který je známější na Říčansku. Přilehlá obec Černé Voděrady 
má zajímavou trojúhelníkovou náves a pomník s bustou Bože-
ny Němcové. Je pojmenována po hustých černých lesech, které 
se v okolí vyskytují. V minulosti to bylo místo s množstvím mi-
lířů, tedy velkých hranic dřeva, ve kterých se pomalým spalo-
váním vyrábělo hnědé uhlí. Místní naučná stezka patří k jedné 
z prvních v Čechách.

Pro cyklisty může být zajímavá odbočka v úseku cyklotrasy 
0023 do Louňovic k lomu Kaménka. Kámen odtud byl použit 
ke stavbě Národního divadla. A pokud byste měli náladu se vy-
koupat nebo si dopřát jen občerstvení, zastavte se určitě na pří-
rodním koupališti Vyžlovka. Cyklotrasa vede většinou krásným 
a klidným prostředím po zpevněných mírně zvlněných cestách 
vhodných i pro rodiny s dětmi.

Velkou výhodou „ladovských“ turistických i cyklistických tras 
je existence železniční trati z Prahy do Benešova, kde se dá leh-
ce cestovat i s kolem. Z mnoha nádraží na trati jsou cyklotrasy 
navíc přímo vedeny.

Pokud chcete šlapat do pedálů, pak se vydejte po trase 0020 přes 
Strančice z Říčan do Senohrab. V Senohrabech v létě oceníte mož-
nost občerstvení, ale hlavně koupání u soutoku Mnichovického 
potoka se Sázavou na Senohrabské plovárně. V sousedství říčních 
lázní a přívozu je letní bistro Baštírna a nad ním se tyčí zřícenina 
hradu Zlenice zvaného Hláska, kterou znáte z kreseb právě Jose-
fa Lady. Na cyklistické trati 0020 leží i Mirošovice, nejsou jen 21. 
sjezdem z dálnice D1, ale i moderní a zelenou obcí. Západní část 
zdobí revitalizovaný Štičí rybník s novým „workoutovým“ hřištěm 
na břehu. Naproti přes cestu v areálu volnočasových aktivit si lze 
zahrát tenis, kopanou, basketbal, volejbal nebo ping pong a je tu 
lezecká stěna i hřiště pro nejmenší. Pokud budete projíždět obcí 
hladoví, nesmíte minout restauraci U Císaře, před kterou je nové 
hřiště na petanque s jednou jamkou i pro cvrnkání kuliček.

Cestou zpátky do Říčan se zastavte v Mnichovicích, kde mají zají-
mavé náměstí postavené do kopce, nad nímž ční kostel Narození 
Panny Marie. V červnu se tu každoročně koná Mnichovické kra-
maření, charitativní bazar na podporu místních i jiných dobro-
činných aktivit. Ve sportovním areálu Šibeniční vrch se koná bě-
žecký závod Mnichovická běhna určený pro všechny generace. Je 
to zároveň fi nále běžeckých závodů Poháru Ladova kraje. Na září 
se už nyní chystá dvoudenní Mariánská pouť (8.–9. 9.) a pochod 
„Po stopách kocoura Mikeše“ (14. 9.), kde si můžete zvolit z méně 
i více náročných tras po okolí. Podle zvolené trasy můžete jít 
do Hrusic, Mnichovic, Ondřejova a Senohrab.

Přes všechny tyto obce vedou cyklotrasy, které naleznete v rub-
rice Cykloturistika na www.laduv-kraj.cz). Zatím poslední díl 
pořadu Cyklotoulky z Ladova kraje je k dispozici na www.cyk-
lotoulky.cz. 

Přejeme vám pohodové letní výlety za poznáním, ať už to bude 
na kole, vlakem, či pěšky!

Hana Bolcková, Ladův kraj (www.laduv-kraj.cz)

Tipy pro cyklisty i pěší

Ať jezdíte na kole, či chodíte pěšky, možná znáte jen své nejbližší okolí. Inspirací pro objevení dalších 
tras může být pro vás i pořad Cyklotoulky vysílaný na stanici ČT Sport. Díl, kde byla představena 

zajímavá místa Ladova kraje, byl odvysílán loni v červnu a naleznete jej na webu Ladova kraje 
v rubrice Cykloturistika nebo přímo na stránkách Cyklotoulek (www.cyklotoulky.cz).
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